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Oœwiadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Katarzyny Hall

Szanowna Pani Minister!
Zapozna³em siê ostatnio z postulatem rzecznika praw dziecka oraz Zwi¹zku Nauczycielstwa Polskie-

go finansowania przedszkoli z bud¿etu pañstwa.
Naukowcy na podstawie przeprowadzanych badañ wielokrotnie udowadniali, ¿e pierwsze siedem lat

¿ycia cz³owieka ma zasadniczy wp³yw na jego dalsz¹ egzystencjê. M³ody organizm w tym czasie rozwija
siê zarówno fizycznie, jak i psychicznie. Eksperci oceniaj¹, i¿ kontakt dziecka od najm³odszych lat z ró-
wieœnikami ma ogromne prze³o¿enie na jego dalszy rozwój, postrzeganie rzeczywistoœci czy kontakt z in-
nymi ludŸmi. Zatem uczêszczanie dzieci do przedszkoli od najm³odszych lat ma wielu zwolenników.

Do tej pory finansowanie funkcjonowania tych placówek nale¿a³o do zadañ gminy. Aktualnie pojawi³
siê pomys³, aby powierzyæ ten obowi¹zek bud¿etowi pañstwa. Jak uwa¿aj¹ postulanci, jest to zasadne
w zwi¹zku z problemami finansowymi, z jakimi borykaj¹ siê gminy. W wielu przypadkach dla gmin jedy-
nym wyjœciem powoduj¹cym unikniêcie obci¹¿eñ zwi¹zanych z utrzymaniem przedszkoli jest ich likwi-
dacja. Problem ten dotyczy zw³aszcza gmin, których ogólna sytuacja finansowa jest bardzo trudna.

Likwidacja przedszkola w takiej gminie niesie wiele negatywnych skutków. Przede wszystkim obni-
¿a, ju¿ na starcie, szanse dziecka w porównaniu z szansami dziecka z innej gminy lub miasta, które
mia³o mo¿liwoœæ uczêszczania do placówki. Zdajê sobie tak¿e sprawê, ¿e wydatki na funkcjonowanie
przedszkoli bêd¹ du¿ym obci¹¿eniem dla bud¿etu pañstwa.

Dlatego te¿ zwracam siê do Pani Minister z zapytaniem, jakie jest stanowisko Pani resortu w tej sprawie?

Z powa¿aniem
Roman Ludwiczuk




